

Für die Entsendung von Service Personal werden nachfolgende Kosten berechnet.

	Monteur	Techniker	Ingenieur Architekt	Berater
I. Tagessatz in EURO	480	720	880	960
Stundensatz in EURO	60	90	110	120
II. Zuschläge aller Mitarbeiter				
von der 8-10 Stunde	25%			
über 10 Stunden	50%			
Nachtzulage	50%			
An Samstagen	50%			
An Sonn- und Feiertagen	100%			
III. Auslöse je Tag	min. 32 €	Im Ausland nach den gültigen Sätzen		
IV. Übernachtung Klasse ***	min. 90 €	oder gemäß Rechnung plus 25% service Charge		
Reisekosten				
mit Auto	0,6€ per km			
Mit Servicewagen	1,3€ per km			
mit Transporter	1,3€ per km			
mit Zug oder Flugzeug	auf Rechnung	Business Klasse plus 25% Service Zuschlag		
Reisezeit gilt als Arbeitszeit und wird gemäß Stunden oder Tagessatz berechnet.				
V. Verschiedenes				
Kosten für VISA		gemäß Rechnung plus 150 Euro Service		

Erforderliches Werkzeug, Hilfsmittel und Verbrauchsstoffe werden vom Auftraggeber kostenfrei zur Verfügung gestellt. Gleiches gilt für Umkleide, Wasch und Sanitärräume. Unserm Personal wird eine tägliche Arbeitszeit von mindestens 8 Stunden im Zeitraum Montag bis Freitag garantiert und gemäß dieser Preisliste berechnet. Tägliche Anreizezeiten werden als Arbeitszeiten vom Auftraggeber anerkannt und dementsprechend abgerechnet.

Sollte der Serviceeinsatz länger als 6 Wochen dauern, hat unser Servicepersonal Anspruch auf eine bezahlte Heimreise alle 6 Wochen. Gleiches gilt für gesetzliche Feiertage in Deutschland und Feste wie Ostern und Weihnachten.

Für Schäden die durch unser Serviceteam verursacht wurden, sind wir nur verantwortlich im Falle von grobem Vorsatz und / oder grober Fahrlässigkeit.

Für Produktionsausfall und / oder entgangenem Gewinn haften wir nicht. Service Einsätze werden wöchentlich berechnet und sind umgehend und ohne Abzug zu bezahlen. Für Auslandseinsätze berechnen wir die Dienstleistung monatlich und diese sind im Voraus zu bezahlen.

The following costs will be charged for the secondment of service personnel.

	Mechanic	Technician	Engineer Architect	Consultant
I. Daily rate in EURO	480	720	880	960
Hourly rate in EURO	60	90	110	120
II. Surcharges for employees				
from the 8-10 hour	25%			
over 10 hours	50%			
night allowance	50%			
On Saturdays	50%			
On Sundays and public holidays	100%			
III. Trips per day	min. 32 €	Abroad according to the valid rates		
IV. Overnight stay Class ***	min. 90 €	or according to invoice plus 25% service batch		
Travel expenses				
by car	0,6€ per km			
With service trolley	1,3€ per km			
with transporter	1,3€ per km			
by train or aeroplane	by invoice	Business class plus 25% service surcharge		
Travel time is regarded as working time and is calculated according to daily or hourly rates.				
V. Miscellaneous				
Costs for VISA		according to invoice plus 150 Euro service		

Required tools, aids and consumables shall be supplied by the customer free of charge. The same applies to changing rooms, washrooms and sanitary facilities. Our staff is required to work at least 8 hours a day in the period of Monday to Friday guaranteed and calculated according to this price list. Daily arrival-times shall be recognised as working times by the client and shall be billed.

If the service takes longer than 6 weeks, our service personnel will have to entitlement to a paid journey home every 6 weeks. The same applies for legal holidays in Germany and festivals like Easter and Christmas.

For damages caused by our service team, we are responsible only in case of gross intent and / or gross negligence.

We are not liable for loss of production and / or loss of profit. Service assignments are charged weekly and are to be carried out immediately and without deduction pay. For foreign assignments, we charge the service monthly and these are payable in advance.